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1. Faglig innlegg 

Innlegg av Gunnar Sivertsen, NIFU. 
Tittel: Bibliometri og forskningskvalitet – muligheter og begrensninger. 
 
Hensikt: Styrke faglig fokus på dekanmøtene. 20 min. innlegg / 10 min. 
spørsmål og diskusjon. 
 

30 min 

 

 

 

13.00-13.30 

 

2. Fusjon: Lederstillinger (IM) 
Hensikt: Avklare hvordan ledelse skal etableres etter ny organisering. 
 
Trond Singsaas deltar. 
 

60 min 13.30-14.30 

 

 Pause 
 

10 min 14.30-14.40 

3. Den nye rekrutteringsprofilen «Sett spor» (BK) 
Vedlegg. 
Hensikt: Orientere om prosessen, involvering og forankring. 
 
Jenny Bremer og Brit Moen Tjørstad deltar. 
 

20 min 14.40-15.00 

4. NTNUVi 
Vedlegg. 
Hensikt: Presentasjon av sluttrapport. 
 
Maria Honerød deltar. 
 

15 min 15.00-15.15 

5. Rektor orienterer 
 

30 min 15.15-15.45 

6. Evaluering av møtet 
 

10 min 15.45-15.55 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Sak 1: 
 

Faglig innlegg 
 

Innlegg v/Gunnar Sivertsen, NIFU. 
Tittel: Bibliometri og forskningskvalitet – muligheter og begrensninger. 

 
Hensikt: Styrke faglig fokus på dekanmøtene. 20 min. innlegg / 10 min. 

spørsmål og diskusjon. 

 
 
 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Sak 2: 
 

Fusjon: Lederstillinger (IM) 
 

Hensikt: Avklare hvordan ledelse skal etableres etter ny organisering. 
 
 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Sak 3: 
 

Den nye rekrutteringsprofilen  
«Sett spor» (BK) 

 
Hensikt: Orientere om prosessen, involvering og forankring. 

 

 



Sett Spor

Orientering i Dekanmøte 6.9.2016

 Ny overordnet studentrekrutteringsprofil

 Prosesser fra 2012 – 2016: 

Studentrekrutteringspolitikk, ansvarsfordeling og 

overordnet studentrekrutteringsprofil

 Involvering og framdrift

 Mer om «Sett spor» og visuelle eksempler
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Ny overordnet 

studentrekrutteringsprofil

• Ny overordnet studentrekrutteringsprofil 2017 til 2020

• Erstatter «Vi leter etter de gode hodene overalt» fra 2008 

• Utgjør et tydelig formspråk rettet mot våre målgrupper for 
studentrekruttering, som skiller oss ut fra andre utdanningsinstitusjoner 
og som har tydelig forankring i NTNUs visjon, strategier, 
kommunikasjonspolitikk og studentrekrutteringspolitikk

• Gjelder for alle målgrupper; studenter til grunnstudier, 2-årige 
masterstudier, videreutdanninger, phd, både nasjonale og 
internasjonale

• NTNU praktiserer en ansvarsfordeling som gir de som er tettest på en 
målgruppe et spesielt ansvar. Helhet, profesjonalitet, samarbeid og 
koordinering er et sentralt ansvar på nivå 1.
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Prosesser fra 2012 - 2016

Rekrutteringspolitikk 
2014 - 2020

• Rektorvedtak 
1.9.2014

• Referanse 2014/8264

• Involverende prosess 
fra 2012

Ansvarsfordeling 
Studentrekruttering

2014 - 2020

•Rektorvedtak 
7.10.2014
•Referanse 2014/8264
•Involverende prosess 
fra 2012

Tilhørende oppdatert 
Rekrutteringsprofil 

2016 - 2020

•Erstatter «De gode 
hodene»

•«Sett Spor»

•Lanseres høsten 2016
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Involvering og framdrift
Involvering:

• Evalueringsgruppe nedsatt våren 2014 for å velge 
kommunikasjonsbyrå: IME, SVT, KOM, EVU, IS

• Etablerte og nye møtepunkt tatt i bruk for involvering: 
Rekrutteringsforum, 2 åpne workshops, temamøter, 
samarbeidsmøter

Framdrift:

• 2015: Valg av setning «Sett spor» og grafisk uttrykk, involvering av 
fusjonspartnerne

• Utsettelse fra lansering høsten 2016 til lansering høsten 2017

• 2016: Ferdigstille grafisk uttrykk og maler. Målgruppetesting.

• Høsten 2016: Vi tar i bruk «Sett spor» i alle studentrekrutteringstiltak 
rettet mot alle målgrupper.
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Mer om «Sett spor»

Kampanjesetning, visuelle eksempler og 

verktøykasse



Sett spor / Make a mark 
Sett spor rommer et variert historieunivers og et spennende visuelt uttrykk. 

Samspillet mellom kampanjesetning, tekster og grafiske elementer skal trigge 

fantasien, skape positive assosiasjoner og invitere til egne tolkninger med 

bakgrunn i personlige verdier og visjoner.

Med Sett spor skal vi inspirere, engasjere og utfordre morgendagens studenter. 

Vi skal oppmuntre dem til å oppdage det de brenner for. Vi skal fortelle dem at de 

kan de følge sine drømmer, evner og ambisjoner på NTNU.

Sett spor skal snakke til de mest ambisiøse studentene som drives av muligheten 

til å forme fremtiden. Vi skal også inkludere dem som ikke vet hvilken retning de 

skal velge. Fordi det å sette spor kan handle om både det lokale og det globale, 

det enkle og det komplekse. Noen ganger er det de små forskjellene som har 

størst betydning. Andre ganger kreves det store og modige tanker. Dessuten vet 

vi at å stille det riktige spørsmålet kan være like viktig som å finne svaret.

Vi sammenlikner gjerne Sett spor med en reise. Fra der studentene befinner seg i 

dag til dit de skal i fremtiden. På veien samler de med seg opplevelser, erfaringer 

og kunnskap. Alt dette er en del av sporet, og det visuelle uttrykket forsterker 

denne metaforen.

Hvordan ser hverdagen ut om ti år – eller hundre? Det vet vi ikke. Vi har helt 

sikkert løst noen store problemer. Kanskje har vi fått noen nye. Men er det noe vi 

vet, så er det at morgendagens studenter vil bidra til å forme fremtiden. De vil 

sette spor. Vårt ønske er at deres neste etappe skal starte på NTNU.

Sett spor

Hvordan ser hverdagen ut 
om ti år – eller hundre? Vi 
har helt sikkert løst noen 
store problemer. Kanskje har 
vi fått noen nye.

På NTNU møter du 
mennesker som drives av 
muligheten til å forme 
fremtiden. Du møter evner, 
ambisjoner og drømmer som 
utfordrer deg.

NTNU er Norges mest 
spennende, innovative

og største universitet. Her 
skal du bli inspirert til å tenke 
tanker ingen har tenkt før, og 
til å våge og gå nye veier. 

Finn din retning blant våre 
400 studieprogram.

ntnu.no
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Eksempler

Digitale flater er 
hovedprioritet, men
profilen skal ikke 
bare brukes digitalt, 
men også på for 
eksempel 
handlenett, t-
skjorter og plakater. 
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Verktøykasse på Innsida: 

Materiell til studentrekruttering

Verktøykassen skal være til inspirasjon og gjøre 
terskelen lav for alle som ønsker å lage 
studentrekrutteringsmateriell. 

Vi håper at dette vil gjøre det lettere å sette i gang 
med lokale tiltak for flere både på studieprogram- og 
instituttnivå. 

Verktøykassen inneholder alt fra oversikt over 
ansatte, både sentralt og på fakultet/instituttnivå som 
arbeider med studentrekruttering, retningslinjer for 
Sett spor, maler, tips og råd om tekst og foto etc.
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Eksempel på annonser



10 Banner til Facebook
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Start/sluttplakat til filmer



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Sak 4: 
 

NTNUVi (IM) 
Vedlegg. 

 

Hensikt: Presentasjon av sluttrapport. 
 

 



NTNUVi
Våre ideer

NTNUVi Fusjonscamp 2016
Trondheim 8. -14. august
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Introduksjon til prosjektet 

NTNUVi startet som et samarbeidsprosjekt mellom studentdemokratiene ved de fusjonerende 

institusjonene Høgskolen i Gjøvik (HiG), Høgskolen i Ålesund (HiÅ), Høgskolen i Sør- Trøndelag 

(HiST) og Norges teknisk-naturvitenskapelige universitet (NTNU). Ideen bak NTNUVi er å legge 

til rette for at studenter fra alle mulige arenaer får ta del i utviklingen, utfordringene og mulighetene 

ved egen utdanningsinstitusjon og studenttilværelse. I 2015 ble initiativet videreført for minimum 

to år til. Årets camp samler studenter på tvers av universitetsbyene i det nye NTNU. 

Målet med studentcampen arrangert i Trondheim 8.-14. august 2016 var å samle studenter som 

sammen skulle skape noe relevant for utformingen av det nye NTNU. Sammen skulle de løse 

fremtidens problemer gjennom å tenke nytt om utdanning og studienttilværelsen. Studentene ble 

delt opp i fire prosjekter: 

- Integrering av internasjonale studenter 

- Verktøy for nyskapende, interaktiv undervisning 

- Levende campus 

- Studentaktiv forskning 

Videre i denne rapporten kan du lese mer om hva disse gruppene kom frem til, og til slutt en 

refleksjon fra oss i styringsgruppen.  

Vår oppfordring 

Etter fjorårets rapporter var fullført, tok rektoratet ved NTNU imot dem med åpne armer. Mange 

av ideene jobber vi med å realisere, for eksempel forslagene til hvordan vi kan bygge en felles 

NTNU-identitet. 

Vi håper at årets ideer blir tatt like godt imot som fjorårets, og at arbeidet deltakterne har lagt ned 

i prosjektene sine blir tatt med videre. Slik bidrar vi alle til kunnskap for en bedre verden. 
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Prosjektrapporter 

I denne delen presenterer deltakerne sine ideer og refleksjoner rundt sine temaområder. 

 

Bak fra venstre: John Nwachukwu Okoye, Tage Karlsen, Gjermund Kvernmo Langset, Ole-Jacob 

Oosterhof, Kristian Hovd Sjøli, Amanda Martine Hamnvik Giske, Kersti Kesper og Bjørn Moe. 

Midten fra venstre: Sine Alsvik, Sondre Kværne Hansen, Siri Arnesen, Lars Bjørnar Vist, Jim 

André Gjerde, Karina Laugen Nøstvik. 

Foran fra venstre: Tonje Beate Torvik, Emilie Zakariassen, Håvard Bjørnøy, Sindre Engzelius 

Gylver, Maria Honerød, Ingvild Marie Sørlie, Henderson Pinto, Amalie Agersborg Røhme, Jan 

Arne Bosnes og Henrique Rocha Lemos. 
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Integrering av internasjonale studenter 

Gruppemedlemmene er Sindre Engzelius Gylver, Kersti Kesper, John Nwzchukwu Okoye, 

Henderson Pinto og Lars Bjørnar Vist. Gruppa ble ledet av Ingvild Marie Sørlie. 

Introduction 
When we got here at the start of the week we were determined to create ideas on how to integrate 

international students with Norwegian students. In order to come up with these ideas, and have an 

environment where we could discuss and share our thoughts, we had to get to know each other 

first. We used day one for various activities to build a foundation of lasting friendship, and what 

would become a healthy and happy environment. We also talked a lot about how we wanted to 

carry out the task and get the best possible outcome at the end of the week.  

The work process has been very interesting and has given all of us a lot of new creative thoughts. 

We have come up with some ideas we think will make a difference and help the integration become 

better.  

We have switched between individual writing, brainstorming and writing the drafts together. To 

be as effective as we could we made a document on google docs that everyone could write in and 

share their ideas on the fly instead of having to wait until the next day. This made our work less 

time consuming and we could allow ourselves to spend more time discussing rather than constantly 

writing and having to present our ideas when together. Our group consisted of two international 

students, three Norwegian students and Ingvild, our project leader. The mix has been really 

beneficial in the way that we get both perspectives and can get a better understanding of the 

problem than we would have if we had been a homogeneous group. When attacking the problem, 

we have tried to look at the big perspective; what is the problem? What is causing the problem? 

What can we do to prevent that from happening?  

The work has really been interesting and we want to thank NTNUVi for the opportunity to 

contribute to this important cause, and the International House for hosting us.  
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Project description 
Every year there is a bunch of new students from all around the world who apply to study at NTNU, 

for one or several semesters. A university with international students, does not truly make it an 

international university in itself. Welcoming students from abroad and making them feel part of 

the Norwegian cultural structure is the main key to achieve real internationalisation.  

Integration should not be one-sided. The integration of Norwegian students to international 

cultures and international students to the Norwegian way of life is important as the world becomes 

more interconnected across borders, including the boundaries of higher education. 

The part we all should be focusing on, is to make the communication between the Norwegian and 

international students a regular thing. The goal is to make this a daily routine, rather than an 

obligation to communicate or socialise with each other.  

In our project, we have chosen to focus on three key 

words necessary to solving the situation.  

First up, information. The information flow needs 

to reach out to both the international and Norwegian 

students. Second, communication. We think that a 

higher level of communication between; for 

example student organisations, would help to create 

a more open and available communication channel 

to the rest of the students, both Norwegian and 

international. This will lead to a higher level of 

socialization between both sets of students.  
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Information  

Language 

One of the main problems that needs to be solved is the language in which information is presented. 

Information here can be a social, academic or on any other topic. Language becomes a barrier, 

when information is presented in Norwegian, International students tend to believe that the 

information is not intended for them. The same goes for information presented only in English, 

the Norwegian students then believe that the information is meant for the international students. It 

is therefore important that information is presented in both languages, especially when the intended 

audience is both sets of students.  

So we think that this should be mandatory. As an example, a student organisation that is supposed 

to comprise of both Norwegian and international students, should put out all information and 

adverts in both languages, allowing both sets of students to easily associate themselves with its 

activities. 

Information flow 

The information quality is not the only feature we should improve, because no matter how good 

your information is, it is useless if it does not reach the target audience. This is where the 

information flow plays an important role. To get the information out there, it needs to be accessible 

to everyone. Some avenues for international students and Norwegian students to mix up already 

exist, but are not known to many students, hence the need to put out more information. We have 

to promote and reach out to as many students as possible. The information has to get out there, so 

students know what is possible, what opportunities they have, and how available these different 

opportunities are.  
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Communication 
Communication is the base of all socialisation. It is simply the act of transferring information from 

one place to another, whether oral, written or nonverbal. Therefore, no matter the way we share 

the information, an effective communication will produce better information flow. This will in 

turn lead us to greater interaction between Norwegian and international students.  

The student organizations have efficient ways to share their information. These associations have 

a lot of members and ardent followers, which comes in handy when information needs to be 

disseminated to groups of students. This should be used for sharing information about other student 

organizations’ activities, whether international or Norwegian student organizations. We really 

believe that it is important to make the groups collaborate on certain events or happenings, which 

are open for every student at NTNU to attend. By doing this we will secure both international and 

Norwegian students attending and getting to know each other through communicating and having 

fun together.  

We have tried to find ways to both improve, and make communication between the groups happen 

more regularly. To create a connection between international student associations and their 

Norwegian counterparts they can host some joint events. It is an important part of improving the 

interaction. Social happenings can be displayed on screens within the campus. These social 

activities should be geared towards integrating both sets of students. Posters and flyers can also be 

used on a more regular basis, but these have to be in both languages.  

Socialization 
The end result of good information and communication is improved socialisation between the 

international and Norwegian students. Everybody comes into the world with only animal needs, 

then we are gradually moulded into a social being and we learn social ways of acting and feeling. 

This process of moulding is called ‘Socialisation’. Below we have explained some points needed 

to improve socialisation between both sets of students. 
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Housing 

A survey from the international section showed that many of the international students get friends 

in their housing. We believe that making more international students living with Norwegians will 

strengthen the relationship between them. Our proposition is to locate the international students 

over multiple student villages, reducing the segregation that is on Moholt Student village at the 

moment. A main problem is that international students prefer the cheapest alternative when it 

comes to housing. An option can be that Sit – Studentsamskipnaden i Gjøvik, Ålesund og 

Trondheim lowers the rent for International students at their housing, making the other students 

villages more attractive.  

Improve the Buddy program 

ESN currently runs a Buddy Program which is aimed at helping international students settle into 

Norway and make Norwegian friends. Currently the ratio of international students to Norwegian 

students registered to the program is 3:1, which means a good number of international students 

end up without a Norwegian buddy. We believe that the Buddy Program is one the most important 

projects for integration and needs to be improved.  

The main obstacle of the Buddy Program is finding more Norwegian students who want to join 

the Buddy Program. First of all, we believe that the Buddy Program should be promoted better, 

and Norwegian students should get to know more about the benefits of joining the program. We 

think that when a Norwegian applies for going abroad, they should get an international buddy. For 

example, the buddy can be from the country or the university the Norwegian student is going to. 

In that way, the Norwegian will learn about the culture and start building up a social network 

before going abroad. The Buddy Program should also be made more attractive if there were some 

incentives to being with your buddy, as for example discount on coffee or trips.  

We think of NTNU as an international university, but let us actually make it international. An 

international university should be a university where the local students welcome international 

peers with open arms. We believe that if we make the Buddy Program mandatory for Norwegian 

students attending NTNU at least once during their studies, the trend will increase and the 

reputation of the university will be met with positive feedback.  
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It is important for the ESN Buddy Program to be more visible for the student environment. For 

example, ESN needs to improve communication and collaboration with NTNU International 

House. The International House is able to help out with logistics, network and resources were the 

need arises. This will approve the information flow which will reach out to a lot of more students. 

The International House will also have the possibility to reach out to every international student 

arriving, informing them about the Buddy Program. 

The app: MyBuddy  

We have been coming up with an idea of an app for 

finding better matching between Norwegian and 

international students. We believe that an app can be 

better at finding matches between international students 

and their Norwegian buddies.  

The app will be an online mobile buddy profile 

matching service where NTNU students, International 

and Norwegian, will be able to find a buddy with whom 

they can connect to, in a matter of seconds. The app will 

be marketed through ESN, The NTNU International 

House, and student associations. 

So, why do we want this app? The app would help us with the three points mentioned earlier; 

information, communication and socialisation. The app on the phone will be more accessible for 

students, as they always have their phones with them. The purpose of having the app is to create a 

platform where the international students can match up with a buddy with the same interests as 

themselves. Norwegians can also find an international buddy, for example to learn a language or 

learn about their culture or obtain information before going abroad.  

In the app students will have a profile with information about themselves, for instance interests, 

languages spoken, country of origin or studies. You also add a cool picture of yourself. The app 

should be linked to Facebook. In the app you can choose either English or Norwegian. 
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Tag Feature: Hashtags can be used to search for a specific interest you desire in a buddy, making 

the connection between mutually interested students much more accurate. For example; search for 

#France or #French and get to see profiles of students that are from France, or can speak French. 

Profiles Viewer: Students who are most likely to be compatible based on common interest, 

geographical location and number of mutual friends are then streamed into a list of matches called 

the Profiles Viewer. Based on the results of potential buddies, the app allows the student to like 

another student by double tapping the profile. If two students double tap each other it then results 

in a “Buddy Match” and they will be able to chat within the app. 

After the match: When two students have matched with each other after finding their similarities, 

the app gives you the opportunity to start a direct conversation with the other student. There should 

also be a possibility to block/delete a user if the conversation is not as expected. Another possibility 

is to start a group conversation. You will be able to invite one or several other people in the same 

conversation.  

Extra functions: Apart from the main function of getting a buddy, the app will also perform some 

extra sub-functions which will make it more interesting for students to always return to use the 

app. The app should be able to display events nearby which could be related to your matched 

buddies. One should also be able to post events or activities you will partake in.  

Conclusion 
Our project seeks to take the first steps towards making Norwegian students socialising with 

international students the new standard. Achieving a better information flow will enhance the 

communication between each other, which again will lead to lowering the bar for students to 

socialise more. We believe that the app will be a big step towards helping students to see which 

options they have, who they can communicate with, and which events they can attend. We also 

think that the interest will be huge if we promote the opportunity for language exchange and the 

sharing of experiences across borders. 
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Verktøy for nyskapende, interaktiv undervisning 

Gruppemedlemmene er Stine Alsvik, Håvard Bjørnøy, Bjørn Moe, Karina Laugen Nøstvik og 

Tonje Beate Torvik. Gruppa ble ledet av Tage Karlsen. 

Vi i gruppen som har jobbet med nyskapende undervisning kom tidlig fram til at vi ønsket å ta for 

oss ulike verktøy for nyskapende undervisning, og hvordan disse på enkleste og mest mulig 

effektiv måte kunne brukes for å fremme nyskapende og interaktiv undervisning. Men hvordan 

legger vi til rette for nyskaping? Vi har valgt å se på verktøy som vi mener fremmer dialog - 

verktøy som vi tror kan bedre kommunikasjonen mellom underviser og studentmassen. Dette tror 

vi er nøkkelen til god utdanningskvalitet, og en nyskapende endring som er helt nødvendig for et 

godt læringsmiljø. 

Vi har med andre ord ikke jobbet med nyskapende high-tech teknologi og forskning, men vi har 

sett på hvordan flere av virkemidlene vi har tilgjengelig i dag kan få en større nytteverdi enn de 

oppleves å ha nå. Et godt læringsmiljø er essensielt for god utdanningskvalitet, og derfor tror vi en 

variert undervisning med mulighet for tilpasning etter studenters behov er nødvendig. På bakgrunn 

av dette har vi kommet fram til problemstillingen vår: 

Hvordan kan man legge til rette for kontinuerlig 

nyskaping av undervisning for å sikre 

utdanningskvalitet? 

Hvorfor er dialog mellom student og underviser et problem i dag?  

At studenter føler at underviser er utilgjengelig for ønsker angående undervisningssituasjonen 

anser vi som et problem som hindrer et godt læringsmiljø. Vi tror det er viktig at dialogen mellom 

studentene og underviser er fruktbar, slik at underviser får større innsikt i studentenes meninger, 

ønsker og behov - og at studentene føler de blir lyttet til og kan være med å påvirke sin egen 

studenttilværelse. Meritteringssystemet NTNU utvikler for å belønne gode undervisere synes vi er 

et flott initiativ. Fremragende undervisning burde belønnes i like stor grad som fremragende 

forskning! 
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I forbindelse med et prosjekt i Teknologiledelse gjennomførte en av studentene på vår gruppe en 

undersøkelse høsten 2015 som ble besvart av 161 NTNU-studenter. 70 % sa at de ukentlig, eller 

oftere, lurer på noe i en forelesning uten å rekke opp hånden. Som en konsekvens får ikke 

studentene maksimalt utbytte av forelesningene og underviserne blir ikke gjort oppmerksom på 

hva som er vanskelig å forstå. 

«Få spørsmål i timene, i snitt ett per time. Ønsker at studentene er mer aktive.» 

– Professor ved NTNU 

 

«Det sies at ”frykten for å snakke i store forsamlinger er visst nok større enn frykten 

for døden selv.» 

– Glenn Croston Ph.D. [fritt oversatt] 

 

Mange undervisere er flinke til å oppfordre studenter til å ta kontakt via mail eller via andre 

kanaler. Problemet er at studenter synes terskelen for å ta kontakt med underviser er høy. Samme 

undersøkelse som vi henviste til tidligere viser at over 40 % av de spurte har aldri sendt fagrelaterte 

spørsmål på mail til foreleser.   
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Hvordan kan vi forbedre dialogen mellom student og 
underviser med tilgengelige verktøy? 
For å inkludere flest mulig i dialogen med underviser, mener vi det er viktig å tilrettelegge for at 

studentene kan være anonyme. Eksempler på digitale verktøy som tillater dette er Edutopia og 

Kahoot!. Referansegrupper kan også bidra til forbedret dialog, dersom de blir brukt på riktig måte. 

I tillegg mener vi at en omstrukturering av dagens undervisningsmetoder ved hjelp av videoopptak 

og andre teknologiske virkemidler kan tilrettelegge for mer dialog.  

Edutopia, som blir utviklet av NTNU-studenter, er en plattform for samspill mellom underviser og 

student. Via Edutopia har man muligheten til å stille anonyme spørsmål i sanntid under 

forelesning. Spørsmålene blir sortert etter hvor mange stemmer det får fra medstudenter. På den 

måten kan foreleser besvare spørsmålene som er relevante for mangfoldet av klassen - ikke bare 

spørsmålene fra de fryktløse. Edutopia kan man bruke uten noe forarbeid. Når underviseren ser på 

spørsmålene er det opp til ham eller henne hvordan man ønsker å forholde seg til dem. Edutopia 

er en lavterskel plattform som inkluderer alle studenter. Desto større forsamlingene er og desto 

mer komplekse temaene er, desto mer nødvendig opplever vi slike løsninger.  
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«Det jeg er mest interessert i er å finne ut når jeg mister studentene» 

– Svein Sunde 

Kahoot! er en løsning for å lage quizer som studenter kan svare på via mobil, nettbrett eller PC. 

Det er en måte å både samtidig motivere studentene og kartlegge nivået ved å ha en liten prøve på 

slutten av undervisningen. Dette er en kjapp måte å få tilbakemelding på hvilke tema som trenger 

mer gjennomgang, og det kan være til hjelp i videre planlegging av emnet for foreleser. For 

studentene gir det umiddelbar og jevnlig tilbakemelding på hvordan en selv ligger an i emnet. 

«Både Edutopia og Kahoot! er utviklet ved NTNU. Hvorfor tar vi ikke større 

utnyttelse av nyskapningen som er ved dørstokken vår?» 

– Gruppen for nyskapende undervisning. 

Referansegruppen er en viktig del av dialogen med foreleser, fordi det gir studentene muligheten 

til å påvirke emnet gjennom dypere tilbakemeldinger. Vi mener at en av hovedgrunnene til at 

referansegrupper ikke fungerer optimalt per dags dato, er at terskelen for å kontakte ett av 

medlemmene i referansegruppen kan være høy for enkelte studenter. Enten fordi man ikke kjenner 

vedkommende, fordi man ikke ønsker å bli oppfattet som en overivrig eller dum student, eller fordi 

man ikke føler at det er verdt innsatsen. Vi mener at det bør være mulig å kontakte 

referansegruppen anonymt via blackboard eller annen tilgjengelig lavterskelplattform, og at 

referansegruppen burde ha et enda større samarbeid med foreleser.  

Ved hjelp av for eksempel videoopptak og andre teknologiske virkemidler kan man omstrukturere 

de undervisningsmetodene som er mest utbredt idag. Et eksempel på en slik omstrukturering av 

undervisningen er å organisere studentene i grupper og la de arbeide med oppgaver som har et 

utgangspunkt i et videoopptak som alle skal ha sett på forhånd, samtidig som man legger inn 

spørsmål med jevne mellomrom for å opprettholde studentenes konsentrasjon og interesse. Dette 

omtales gjerne som «flipped classroom». Fordelen med «flipped classroom» er at alle studentene 

skal møte forberedt til forelesning og dermed ha mer å bidra med i dialogen. I tillegg blir 

undervisningstiden brukt på nettopp dialog. 
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Hvordan skal undervisere få informasjon og veiledning om 
nye verktøy? 
Hvorfor benytter ikke flere undervisere seg av dagens tilgjengelige verktøy? Vi mener at økt dialog 

mellom undervisere og en felles database for undervisningsmetoder kan inspirere flere til å 

implementere nye undervisningsverktøy og metoder. 

Men vi tror undervisningsmiljøene på NTNU kan bli mye bedre til å lære av hverandre på tvers av 

fagområder innen digitale verktøy. Tidligere har medlemmer av gruppen blitt invitert til IME-

fakultetes seminar om interaktivitet i forelesning. Dette var et godt initiativ hvor diverse 

undervisere delte sine erfaringer med ulike verktøy og undervisningsmetoder. Oppmøte på 

seminaret kunne vært bedre, og vi kan spørre oss selv om problemet er at mange undervisere ikke 

ser verdien i interaktivitet i undervisningen eller om de ikke er informert nok om det. Men vi ser 

en stor ressurs som kan utnyttes bedre av NTNU som helhet - og med dagens fusjon vokser denne 

ressursen.  

I dag er det veldig mange gode prosjekter som leter etter innovative løsninger, men vi savner et 

bedre samarbeid mellom disse. EnTL, Læringsstøttesenteret, Excited, Multimediasenteret, og 

organisasjoner som Orakeltjenesten, sitter på verdifulle erfaringer om verktøy og implementering 

av digitale hjelpemidler. Disse har allerede noe samarbeid med hverandre, men vi mener disse 

erfaringene kan organiseres i en struktur slik at kunnskapen er lettere tilgjengelig for undervisere 

på tvers av campusområder.  

Vi ønsker å utnytte NTNU sin IT-kompetanse til å utvikle en digital verktøykasse. I denne skal 

disse nyskapende prosjektene, og enkeltpersoner som tester ut digitale verktøy, kunne registrere 

sine erfaringer tilknyttet verktøyet. Erfaringene bør kategoriseres etter noen kriterier, for eksempel 

etter klassestørrelse, undervisningsmetode og undervisningsrom. Databasen skal gi undervisere 

muligheten til å finne gode forslag til undervisningsmetoder, basert på kriterier som underviserne 

selv spesifiserer.   Dette kan senke terskelen for å variere undervisningen og gjøre det enklere for 

undervisere å dele gode erfaringer med hverandre.  
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Oppsummering 
For å skape en dialog som resulterer i kontinuerlig nyskaping mener vi at det er behov for å 

forbedre kommunikasjonen mellom studentmassen og underviserne på flere måter. Vi må sørge 

for at det blir lavere terskel for å kunne bidra til en mer innovativ og engasjerende undervisning, 

både for undervisere og studenter. De meterne fra benkene i forelesningssalen og fram til 

underviseren kan føles veldig lang og utilgjengelig, og slik bør det ikke være.  

Skal NTNU klare å skape interesse for en nyskapende, interaktiv undervisning, må det også legges 

til rette for det i alle strukturer. Vi ser et klart behov for å gjøre det enklere å implementere digitale 

verktøy i undervisningssammenheng. Ved å ha en database som gjør det lettere å søke etter digitale 

verktøy, innovative virkemidler, erfaringsutveksling mellom undervisere på NTNU og studentene 

som har prøvd ut verktøyene, tror vi det vil oppleves enklere og mer tilgjengelig for oss å ta i bruk 

disse. Vi mener også at kurs og opplæring er essensielt for å få undervisere med på denne 

nytenkingen. Det er viktig at vi bidrar til å ufarliggjøre “det nye og ukjente”. Om undervisere tar 

dette steget og jobber for å optimalisere sin undervisning, vil undervisere oppleve at studentene 

får bedre resultater, og studentene vil oppleve en økt utdanningskvalitet. 

Som et svar på problemstillingen, mener vi at man kan legge til rette for kontinuerlig nyskaping i 

undervisning for å sikre utdanningskvalitet, ved å: 

- Presentere digitale verktøy som kan åpne for en tettere dialog i dagens tradisjonelle 

undervisning, mellom undervisere og studenter. 

- Utvikle et digitalt system som gjør det enklere for undervisere å finne og ta i bruk nye 

verktøy og undervisningsmetoder. I tillegg anbefaler vi at NTNU legger bedre til rette for 

kursing og oppfølging i digitale verktøy.  

«Kunnskap til få gir makt - kunnskap til alle gir frihet» 

– Ukjent 
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Fysisk aktivitet bidrar til en levende campus  

Gruppemedlemmene er Jim André Gjerde, Sondre Kværne Hansen og Emilie Zakariassen. 

Gruppa ble ledet av Siri Arnesen. 

Prosjektgruppen ønsker å vise hvordan tilrettelegging for mer fysisk aktivitet på campus vil gi en 

levende campus, døgnet rundt. I tillegg til at det er ønskelig å ha en mer levende campus, er fysisk 

aktivitet som kommer alle studenter til gode. 

Med utgangspunkt i de seks prinsippene for campusutvikling tenker vi videre på hva som kan 

forbedre kunnskapene, prestasjonene, og tilhørigheten til studentene på campus. Hva skal campus 

inneholde? Et hyppig spørsmål er «Hvordan kan vi få studentene til å være igjen etter 

forelesinger?» Hvordan kan NTNU-campus bli mer attraktivt døgnet rundt? For å få folk til å være 

på campus bør det være gode muligheter for avslapping, sosialisering, fysisk aktivitet og gode 

studierom. Fysisk aktivitet er vårt fokusområde selv om det her vil nevnes noen andre temaer som 

er helt essensielle for et levende og tilfredsstillende campus.   

Fysisk aktivitet fremmer helse, gir overskudd og virker både som forebyggende og behandlende 

middel av over 30 diagnoser og tilstander. Det gir også økt konsentrasjon og kondisjon, noe som 

kommer godt med i studiene. Hele 7 av 10 studenter sier at de er ved god eller svært god fysisk 

helse i følge SHOT-undersøkelsen fra 2014. Disse resultatene viser at fysisk aktivitet er viktig for 

studenter. Det er også bevist at studenter som bedriver fysisk aktivitet gjør det bedre resultatmessig 

på skolen (Studie Madrid). Dersom mer fysisk aktivitet er gjort synlig på campus, kan det skape 

en positiv trend ved økende aktivitet. 

Hele 1 av 5 studenter føler seg ensomme ofte eller hele tiden i følge en undersøkelse fra Norsk 

studentorganisasjon. Et tiltak som er anbefalt er å bli medlem av en klubb eller en organisasjon. 

Ved å eksempelvis ha fleksible rom som kan dekke flere ulike behov, kan man tilrettelegge for 

organisert fysisk aktivitet, eksempelvis til studentidrettsorganisasjonene og linjeforeningslagene.  
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I denne rapporten vil det bli presentert hvorfor styret bør prioritere å legge bedre til rette for fysisk 

aktivitet på campus. Det vil også bli presentert konkrete idéer til hvordan fysisk aktivitet kan 

tilrettelegges bedre for, som er både lite kostbare og enkle. I underkapitlet «Generelle 

betraktninger» tar prosjektgruppen for seg hvordan vi synes at utviklingen av transportnettverk 

skal prioriteres.  

Overordnet idé  
Vår idé er at dersom det er fasiliteter på campus som tilrettelegger for fysisk aktivitet, vil flere i 

større grad bruke campus etter normal arbeidstid. Dersom man i tillegg har gode stier inn til 

campusområdet vil man i stor grad invitere resten av byen til å være på campus.   

Sport, idrett og fysisk aktivitet er sosialt. På grunn av at aktiviteten står i fokus, vil barrierer basert 

på kulturelle forskjeller og personlige ulikheter brytes ned. Personlige relasjoner gjennom disse 

miljøene kan øke følelsen av tilhørighet både til byen, studiet, laget eller en vennegjeng. Studier 

viser at ved økt tilhørighet til en gruppe, reduseres mengden frafall fra studier, noe som er svært 

ønskelig å oppnå.  

Generelle betraktninger  
God logistikk på campus burde bygge på idéen om at all trafikk skal tas unna i prioritert 

rekkefølge:   

1. Gange  2. Sykkel  3. Kollektivt  4. Personbil  

Dette fordi omgivelsene blir roligere av mindre støyende og forurensende trafikk og at arealer som 

i dag brukes til parkeringsplasser burde brukes smartere.   

Gangstrategi 

Studenter og ansatte burde bo, leve og jobbe på et konsentrert område på campus slik at alt av 

dagens gjøremål kan nåes med gange. Gangområdene bør være trygge, opplyste og 

opplevelsesrike.   
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Sykkelstrategi  

Det bør være sykkelstier/veier/felter til alle campus. Arbeidet bør delegeres til lokalt nivå til 

personer med relevant kompetanse. Sykkelveier bør sees i sammenheng med sykkelhotell på 

campus og campus-sykler/bysykler. Sykkel bedrer folkehelsen, reduserer klimagassutslipp og 

bidrar til bedre arealutnyttelse samt urbant preg på campus. Sykkelveiene bør ha så godt som 

uavbrutte strekkninger med så få kryss og stopp som mulig. Dette gir en effektiv og trygg 

sykkelvei. Noe som vil bidra til lavere terskel for bruk av sykkel til og fra campus.   

Kollektivstrategi  

Alle campus burde ha et velfungerende og brukertilpasset kollektivtilbud. Et tilbud som på sikt 

skal ta over for personbiltrafikken. Alle NTNU-campus burde ha busser som går til gustige tider 

for studietid og har en effektiv rute som sikrer kort reisetid. Det bør også være et krav at det i de 

aktuelle byene er systemer for sanntid, appbetaling og studentfordeler.   

Personbilstrategi  

Universitetet kan legge press på de lokale kollektivfirmaene med aktuelle krav for å få mer av 

personbiltrafikken til å taes unna kollektivt. Universitetet og studentene bør ha representanter i 

møte med kollektivfirmaene.  

Prinsipper   
Et levende campus er et campus med studenter, ansatte og gjester i enten spontan- eller arrangert 

aktivitet. Universitetet skal og være tilrettelagt for både faglig og sosial aktivitet hele døgnet.   

I all campusutvikling må NTNUs kvalitetsprogram ligge til grunne. Egenskapene og prinsippene 

som må oppfylles omhandler bærekraft, samling av knutepunkter, levende laboratorium, 

effektivitet og at det skal være urbant og samlende. NTNU ønsker at campus skal bli mer åpen og 

inviterende, med formålsfleksible arenaer for kunnskap og lek som fungerer som sosiale 

møteplasser for både studenter og andre.  

Tilrettelegging av arealer for fysisk aktivitet er inviterende for både studenter og øvrig befolkning. 

Strategisk plasserte fasiliteter skaper naturlige møtepunkter, og visker ut skillet mellom campus 
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og by. Arealene har høy brukskvalitet, er fleksible og fysisk aktivitet har som nevnt påvist positiv 

akademisk innvirkning. Flere av eksemplene i neste kapittel kan realiseres på kort sikt og være lite 

kostbare.  

Forslag til tiltak  

Gang- og løpesti med treningselementer  

En gang- og løpesti av grus på campus vil kunne fungere som en tursti, en oppvarmingsrunde for 

studentidrettsaktiviteter knyttet opp mot skolen og vil knytte campus tettere sammen. En slik sti 

vil vises godt i terrenget og vil fungere som et inviterende element til hele byens befolkning.   

Et positivt tiltak vil være å legge gang- og 

løpesti inn til sentrum for å knytte byen tettere 

med universitetet. Disse stiene som går til 

sentrum vil være som utstikkere fra en 

rundløype som strekker seg på campus. På 

denne måten vil NTNU invitere hele byen til å 

komme å se på vår campus.  
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Langs denne runden av gang- og løpesti på campus vil det være optimalt å sette ut ulike 

treningselementer. Prosjektgruppen tenker flere grupperinger av to og tre treningselementer langs 

løypen.   

Slike treningselementer kan brukes til utendørs styrketrening av alle som er ute på jogge- eller 

gåtur, samtidig som det vil brukes aktivt av studenten som vil slå kameraten sin i antall push ups i 

lesepausen. Ved å ha det lett tilgjengelig på campus vil det være et lavterskeltilbud.  

Forslaget er hovedsaklig at treningelementene skulle være typiske Tufte-park-elementer som vist 

på bildene, for å gi tilbud om variert aktivitet, men det kan også være et skilt med følgende tekst: 

«Her kan du løpe bakkeintervaller! Løp 5 ganger opp og gå rolig ned mellom hver 

gang. Dette vil forbedre både kondisjon og toppfart» 

 

Her er et kartutsnitt av Trondheim og campus Gløshaugen og en foreslått løperunde på campus. 

Det er markert i sort der vi tenker det kunne vært fint å sette opp et par treningselementer eller 

forslag til øvelser. Det er også markert i striplet grønt der man kunne utvidet en slik sti når nye 

campus Gløshaugen kommer. Løypen rundt selve campus tegner opp mot 3km.  
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Ålesunds sti inviterer studenten til å gå til campus og benytte området rundt campus til rekreasjon 

og trening. Ålesund har behov for en bedre gangsti mellom campus og byen. En sti bak fjellet 

(Borgernes vei) kan utvides og gjøres til en gang og sykkelsti med belysning. 

 

Gjøviks sti tar sikte på å invitere de som bor i studentboliger og byen forøvring til å bruke stien og 

campus. Stien danner et nettverk av knutepunkt som er campus, byen og studentboligene. 

Fleksible rom  

Rom som er bygd med elementer som gjør at de kan benyttes til andre aktiviteter enn opprinnelig 

formål kan betegnes som fleksible rom. Et eksempel på allerede et fungerende fleksibelt rom er 
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parketten i U1- Realfagsbygget på Gløshaugen. Der det er bygd et dansegulv i et fellesareal og 

dette gulvet blir i stor grad benyttet av ulike dansegrupper som har treninger på parketten. Det er 

ønskelig at noe lignende kan gjøres med flere rom. Eksempelvis rom med gymsalgulv der 

rommene på kveldstid kan bli brukt til organisert idrett. Tomme lagerrom kan også gjøres om til 

arealer der det kan drive med fysisk aktivitet. Rom som dette vil kunne fungere som treningsarealer 

for organisert idrett, eksempelvis studentidrettsorganisasjoner eller linjeforeningslag. Slike 

organisasjoner bidrar i stor grad til å skape et felleskap for studenter, samtidig som de fremmer 

fysisk helse.  

Sykkelfelter  

Det skal være lett å sykle til alle campus. Arbeidet bør delegeres til lokalt nivå og personer med 

relevant kompetanse. Sykkelveier bør sees i sammenheng med sykkelhotell på campus og campus-

sykler/bysykler. Sykling bedrer folkehelsen, reduserer klimagassutslipp og bidrar til bedre 

arealutnyttelse samt at det gir et urbant preg på campus. Sykkelveiene bør ha så godt som uavbrutte 

strekkninger med så få kryss og stopp som mulig. Dette gir en effektiv og trygg sykkelvei. Noe 

som vil bidra til lavere terskel for bruk av sykkel til og fra campus.  

Eksempler på andre tiltak som kan bidra til økt fysisk aktivitet og er mer levende campus:  

- Økning av trappebruk  

- Ekspressfelt for gående.   

- Tilrettelegging for gode 

treningsholdninger  

- Infoplansjer med info om aktivitet 

som bedrer helsen.   

- Bordtennis  

- Frisbeegolf  

- Buldrevegg  

- Se på tiltak for å øke trappebruken  

- Ergonomiske krav til sittemøbler på 

campus  

- Balansebrett og yogaballer på 

lesesalen  
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Oppsummering: Hvordan bidrar fysisk aktivitet til en 
levende campus?  
Ved å ha fasiliteter på campus som tilrettelegger for fysisk aktivitet, vil flere i større grad bruke 

campus etter normal arbeidstid. Dette vil i tillegg til positive helseeffekter gjøre campus mer 

inviterende og åpen for hele byens befolkning.  Arbeidsgruppens hovedanbefalinger er en gang- 

og løpesti med treningselemeter langs løypen, fleksible rom og sykkelfelt. Dette gir økt aktivitet 

på campus, økt brukskvalitet og forbedret transportnett i nærmiljøet.   

Arbeidsgruppen mener tiltakene beskrevet i rapporten kan innarbeides i campusutviklingen som 

skal skje i alle tre universitetsbyene de kommende årene. Flere av forslagene er kostnadseffektive 

tiltak som etter arbeidsgruppens syn bør være mulig å gjennomføre relativt enkelt. Ansvaret bør 

ligge hos eiendomsavdelingen og campusprosjektet i tett samarbeid med kommunen og andre 

samarbeidspartnere.  

Referanser 
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Studentaktiv forskning 

Gruppemedlemmene er Jan Arne Bosnes, Henrique Rocha Lemos og Amalie Agersborg 

Røhme. Gruppa ble ledet av Andrea Martine Hamnvik Giske. 

 

Innledning 
Studentaktiv forskning er forskning der studentene samarbeider med professorer, næringsliv, andre 

studenter eller arbeider alene. Samarbeid kan gjennomføres ved at studenten observerer eller 

hjelper til. Forskningen kan tilpasses avhengig av kunnskapsnivået slik at studentaktiv forskning 

bli teori i praksis. God studentaktiv forskning vil kreve kommunikasjon, informasjon, 

tverrfaglighet og tilrettelegging for god bruk av utstyr. Studentaktiv forskning er en symbiose der 

man bruker teori til å løse problemer i praksis. Et mål kan ha forskjellige problemstillinger 

avhengig av forskningsmiljø. Dette kan gi ulike perspektiv og løsninger som sammen er fruktbare 

for å optimalisere forskningen. På bakgrunn av dette vil gruppen presentere sin problemstilling: 
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Hvordan knytte studentmiljøer sammen mot et felles 
forskermiljø? 
Forskning kan deles inn i to kategorier; grunnforskning og anvendt forskning. Anvendt forskning 

er som regel mer knyttet mot næringslivet, mens grunnforskning har som formål å føre til ny 

innsikt. Ved alle NTNUs campuser foregår det forskning innenfor begge disse kategoriene, og det 

vil være viktig at studentene informeres om at det finnes muligheter innenfor begge områder.  

Denne rapporten vil belyse ulike fokusområder for forbedring som potensielt kan styrke 

studentaktiv forskning.  Det nye NTNU vil få et større antall bachelorgrader. Gruppen har valgt å 

se på mulighetene for hvordan disse kan knyttes opp mot felles forskning. 

 

Metode 
Gruppen startet prosjektet ved at alle definerte hva studentaktiv forskning er i egne øyne. Det ble 

også lest ulike artikler som det ble diskutert rundt. I løpet av uken kom det besøk som representerte 

både forskningsmiljø, studenter og næringsliv. Gruppen diskuterte med Ingvil Ulsaker Kruge 

(Kavli-instituttet), Kaj Westre (Norsk Maritimt Kompetansesenter), Torfinn Madssen (student ved 

forskerlinjen til medisin), Ole Jacob Oosterhof (leder av studentparlamentet i Gjøvik), Gjermund 
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Kvernmo Langset (leder i studentparlamentet i Ålesund) og Tage Karlsen (NTNU i Gjøvik). Det 

ble diskutert rundt ulike problemstillinger. Ut ifra den endelige problemstillingen ble det valgt 

fokusområder og tiltak. 

Prosjektutvikling  

Mandag 8/8 

Introduksjon til tema og deling av tanker 

rundt dette. Hovedfokuset var at gruppen 

skulle bli kjent og få fram sine første tanker 

rundt temaet.  

Tirsdag 9/8 

«Brainstorming» om studentaktiv forskning. Det ble lagd et stort tankekart om hva studentaktiv 

forskning er, og det ble delt egne erfaringer om inkludering av studenter i forskning. En 

problemstilling ble utformet. 

Onsdag 10/8  

Gruppen begynte dagen med et foredrag fra grunnleggeren av Dromedar Kaffebar. Deretter ble 

det holdt et inspirerende foredrag fra Kavli instituttet ved Ingvild Kruge. Etterpå tok man for seg 

aktuelle nyhetsartikler om studentaktiv forskning og drøftet rundt disse. Noen av de mest aktuelle 

ble diskutert i plenum. Disse artiklene var med på å klargjøre de ulike fokusområdene. En 

definisjon av hva studentaktiv forskning er, ble utformet og fokusområder ble identifisert.  

Torsdag 11/8 

Denne dagen ble en gjestedeltaker inkludert i gruppen i tillegg til at det ble holdt møter med 

næringslivet og en student fra forskningslinja på medisin. Gruppa måtte gå gjennom hele 

tankeprosessen på nytt samt argumentere for problemstillingen og fokusområdene. Dette ga et 

bredere perspektiv.   

Fredag 12/8 

Gruppen gikk fort igjennom alle fokusområdene før man begynte å jobbe videre med rapporten. 

Representanter fra både Gjøvik og Ålesund var innom, og ga sine innspill.   
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Lørdag 13/8  

På denne dagen, ble rapporten ferdigstilt og presentasjonen utformet. Vi reflekterte litt over 

gruppesamarbeidet og øvde på presentasjonen.  

Fokusområder 
Mange ulike fokusområder ble belyst som følge av diskusjonene. Gruppen vil under presentere 

fem ulike fokusområder  

1. Kommunikasjon og informasjon. Kommunikasjonen mellom studentmiljø og 

forskningsmiljø er for dårlig. Dette oppfattes både av studentene, forskerne og 

næringslivet. Studentmiljøet føler seg ikke informert om mulighetene for å drive med 

forskning, samt hvor man kan gå for å komme i kontakt med forskningsprosjekter. 

2. Tverrfaglig samarbeid. Det er for dårlig samarbeid på tvers av studieretningene. 

Studenter vet lite om hvilken forskning som blir gjennomført på andre fakulteter eller 

campus. Slik mister studentene muligheten til å løse problemstillinger i samarbeid med 

andre studieretninger. Flere fakulteter kan jobbe med et felles mål som bygger opp under 

visjonen om et universitet med en kunnskap for en bedre verden. 

3. Humaniora i forskningen. Forskningen i humaniora må bli synligere. Mange vil ikke 

kunne delta i «Eksperter i Team» da studieretningene hovedsakelig avsluttes etter en 

bachelor. Da vil man miste viktige perspektiv i det viktige mangfoldet man trenger i 

forskning. 

4. Student-professor-skillet. Mange studenter kunne hatt interesse for videre forskning, men 

opplever et skille mellom professor og student. Studentene kan oppleve det som vanskelig 

å spørre professorer om forskningen de jobber med. Det oppleves at mange professorer 

ikke ser studentene som en resurs, men som en byrde. Dette gjør at man mister muligheten 

til å inkludere studentene i forskningen, samt å øke interessen og dermed kvaliteten i faget. 

5. Arealer og utstyr. Studenter gis ikke tilgang til å bruke laber og enkelte andre områder på 

ettermiddag/kveld. Mye areal og utstyr finnes tilgjengelig, men utnyttelsen etter kl. 16 er 

lav. Dette begrenser mulighetene for å kunne drive med enkeltforskning.  



30 

 

 

Mulige tiltak 
I de forskjellige fokusområdene kan man identifisere en felles utfordring. Utfordringen gruppen 

ser som den største, handler om at kommunikasjon, informasjon og samarbeid rundt forskning er 

for dårlig. Mange studenter vet ikke hvilken type forskning som foregår på sitt eget studiefelt, 

langt mindre hva som foregår på andre fakultet og campus. En felles informasjonsplattform, for 

eksempel en app, kan være en god løsning for å forbedre dette. Ved hjelp av en slik plattform kan 

studenter, professorer og næringsliv kommunisere med hverandre på en enkel og intuitiv måte.  

Mye av forskningen som 

foregår er enkel og 

repeterende. Noe som 

muliggjør at studenter kan 

gjennomføre disse 

oppgavene, hvis det legges til 

rette for. Andre studenter, 

forskere ved NTNU og 

næringsliv kan få mulighet til 

å kontakte studenter med 

ønske om assistanse til sin 

forskning. For å kunne gjøre 

dette mulig er det viktig med en felles informasjonsplattform, der kontakt kan opprettes på en enkel 

og problemfri måte. For at en slik plattform skal fungere vil det være viktig at det informeres og 

reklameres godt, slik at alle studentene vet om at denne muligheten finnes. Det er ikke 

nødvendigvis slik at alle studentene vil ha stor interesse for forskning, men det vil være viktig at 

alle informeres om at muligheten for å bidra til forskning faktisk finnes. Dette kan gjøres gjennom 

informasjon i forelesning, standaktivitet, informasjon på sosiale medier, 

informasjonsapplikasjoner, og oppslag på campusområdene.  

Et annet fokusområde gruppen har diskutert, er tverrfaglighet. Det foregår lite samarbeid på tvers 

av fakultet og studieretning, og dette tilbys som regel først gjennom Eksperter i Team (EiT) på 

masternivå. Her mistes dessverre mye av humanioraperspektivet, da mange av disse studentene er 
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ferdig med sin utdanning på bachelornivå. I Gjøvik gjennomføres Idelab 24, et obligatorisk 24 

timers intensivkurs. Der arbeider studentene med problemstillinger i tverrfaglige grupper. Dette er 

en god løsning for å inkludere bachelorstudenter i anvendt forskning, samtidig som at man får 

utnyttet fordelen med tverrfaglighet. Problemstillingene kan komme både fra universitet og 

næringsliv. Det vil bygge på opplevelsen rundt oppgaven som en relevant og nyttig erfaring mot 

arbeidslivet. Samarbeid med næringslivet er også et viktig område som vil være bra for alle parter. 

Næringslivet vil kunne bruke interesserte studenter som gratis ressurs, mens studentene vil få 

mulighet til å knytte kontakter og få relevant arbeidserfaring.  

 

Et virkemiddel for studentaktiv forskning, er å engasjere professorer i større grad til å knytte 

forskningen opp mot undervisningen. Ved å holde en egen forelesning, på video eller i 

forelesningssalen, kan professorer skape engasjement ved å fortelle i større omfang hva 

forskningen går ut på. De kan også presentere problemer rundt egen forskning, for så å utnytte 

studentene som en resurs. Slik vil man aktivt vekke interesse rundt forskning og samtidig ha et 

potensiale til dialog mellom forsker og student.  

På NTNU finnes det mye arealer, ressurser og utstyr som kan brukes til forskning. Dette har ikke 

studentene tilgang til etter klokken 16 på hverdager og i helger. Det er noe som burde endres, slik 

at studentene kan få større tilgang på laboratoriene. Hos NTNU i Ålesund er laboratoriene 

døgnåpne, noe som stimulerer til en mer fleksibel forskning samtidig som det bidrar til en mer 
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levende campus. Med et slikt tilbud kan studentene arbeide på kveldstid, og ha tilgang til det 

utstyret de ønsker i roligere omgivelser. En god del laboratorier er opptatt til kurs og undervisning 

på dagtid, og det å utforske på egenhånd vil derfor være vanskelig. Ved fri studenttilgang vil det 

være viktig å tilrettelegge laboratoriene slik at studentene kan arbeide forsvarlig uten tilsyn. NTNU 

Gjøvik har løst dette ved å gi hvert studium et baserom. Der er det kun studenter ved den aktuelle 

studieretningen som har tilgang. Disse rommene er tilpasset studieretningen med relevant utstyr 

og innredning.  

Avslutning 
Formålet med studentaktiv forskning er å støtte opp under forskningsmiljøene på NTNU slik at 

man sammen kan bidra til kunnskap for en bedre verden. Det er derfor kritisk å knytte 

studentmiljøene opp mot et felles forskermiljø. Studentmiljøer opplever i dag for dårlig 

informasjon og kommunikasjon angående forskningen som foregår på universitetet. Dette fører til 

uklarhet om hvilken forskning som foregår og hvilke muligheter studenten har for å jobbe med 

forskning. Man har kommet fram til at et tiltak for å bedre dette kan være å lage en felles 

informasjonsplattform, for eksempel en app, der studenter, professorer og næringsliv kan komme 

i kontakt med hverandre. Ved hjelp av en slik plattform kan man lett finne informasjon om 

forskningen som foregår ved hele NTNU. Det er også ønskelig å åpne for mer tverrfaglighet. I dag 

er tverrfagligheten størst på mastergradsnivå, gjennom EiT, men dette er noe som burde 

implementeres også på bachelornivå. På denne måten vil man forminske tapet av perspektivet 

humaniora kan bidra med. Tilgang til ulike arealer på kveldstid og i helger er noe som burde 

bedres, slik at studentene kan få mulighet til å arbeide på egenhånd. Slike tiltak vil bidra til en 

organisk utvikling av studentmiljøer, en dynamisk og engasjert undervisning og et innovativt 

forskermiljø som sammen vil bidra til et skapende universitet. 
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Flyktningkrisen  

Maria Honerød, på vegne av prosjektledelsen i NTNUVi 2016. 

Flyktningkrisen er en av vår generasjons største utfordringer, og vårt ønske er at akademia står i 

front for et åpent og inkluderende samfunn. Flere av dem som flykter har vært under utdanning, 

eller har fullført en grad, men mangler dokumentasjon på dette. Vi ønsker et universitet som tar 

imot og bidrar til at flyktninger kan fullføre graden sin, og komme ut i arbeidslivet, til deres og 

samfunnets beste.  

 «Engasjer dere, dette går ikke over.» 

– Johan Einar Hustad, prorektor for nyskaping ved NTNU 

Under NTNUVi 2016 ble det arrangert en debatt/dialog mellom Ingrid Iversen Hølaas fra Røde 

Kors; Hildegunn Gutvik fra Arbeiderpartiet; Marianne Andenæs, leder av Norsk 

studentorganisasjon; Hilde Skeie, leder av Internasjonal seksjon ved NTNU; og Johan Hustad, 

prorektor for nyskaping ved NTNU. Debatten ble ledet av Sarah Føreland, leder av TV-aksjonen 

i Trondheim. Vi vil i denne delen av rapporten fremme noen av ideene de kom frem til i dialog 

med våre deltagere. 

«Det er bedre å være del av et åpent og inkluderende universitet, enn å sitte i mottak 

på et Høyfjellshotell.» 

– Hildegunn Gutvik, Arbeiderpartiet 

En av tingene som ble diskutert er å få til en sammenheng mellom kvalifikasjoner og bosetting av 

flyktninger. Når man skal plassere flyktninger er det nødvendig med en kartlegging. Da unngår vi 

at en som var doktorgradsstipendiat innenfor datateknologi før hun måtte flykte, blir plassert et 

sted der hun ikke kan få mulighet til å fullføre graden sin.  

Vi vil ha de klokeste hodene. Det er et tap for universitetet, samfunnet og de som kommer til 

Norge, om vi ikke utnytter potensialet og kunnskapen de sitter med. Derfor mener vi det er viktig 

at det tilrettelegges for at flyktninger med akademisk bakgrunn blir bosatt på en måte som gjør at 

de får muligheten til å fullføre utdanningen sin.  
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NTNUVi mener at kravene til kompetanse er ufravikelige. Det som er viktig er å sette opp en 

ordning hvor flyktninger som ikke kan dokumentere kompetansen sin, får mulighet til å bevise den 

på andre måter. Hvert menneske som ikke får muligheten til å bruke kompetansen, er et stort tap 

for samfunnet.  

Det er også viktig at de som kommer til mottakene får mulighet til å bidra til verdiskapning, å sitte 

i årevis på et mottak uten mulighet til å benytte og videreutvikle sin kompetanse er uverdig og ikke 

i tråd med norske verdier. Vi må forberede flyktninger og andre innvandrere på hverdagen som 

møter dem, derfor er det viktig med muligheter for norskkurs fra dag én. Det er viktig å gi 

menneskene som kommer hit muligheten til å lykkes. Det gjør vi ved å gi dem muligheter til 

selvutvikling og adgang til kunnskap, ikke ved å la dem sitte på mottak. 

«Man kommer mye lengre om studentene er med på det.» 

– Marianne Andenæs, Norsk studentorganisasjon 

NTNU er internasjonalt og skal bidra til kunnskap for en bedre verden. I det ligger et ansvar for å 

inkludere studenter og ansatte i miljøet i og rundt universitetet. Et av tiltakene som ble diskutert 

mye, er muligheten for en flyktningfadder tilsvarende buddy-programmet vi har i dag. Tanken er 

at studenter eller ansatte har ansvar for oppfølging og inkludering av de som kommer til 

universitetet. Spørsmålet man kan stille seg er om flyktninger bør få ekstra oppfølging når de 

kommer til universitetet. 

En mulighet er «skygging», hvor en nyankommen student eller ansatt følger en som gjør mye av 

det samme som de skal i noen dager. Poenget med dette er at selv om vi kan fortelle om hva vi 

gjør, og hva som forventes av dem, er det noe annet å se det i virkeligheten og oppleve det.  

Det er også viktig med forbilder fra flyktingmiljøet, dette kan bidra til rekruttering og promotering 

av utdanning i flyktningmiljøene. Det er viktig for alle å ha forbilder man kan kjenne seg igjen i. 

«Alle kan bidra, vær et medmenneske. Bruk kunnskapen deres!» 

– Ingrid Iversen Hølaas, Røde Kors. 
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Det som er klart for oss, er at utfordringene rundt det å involvere flyktninger i akademia, er noe 

studenter, ansatte, kommunen og frivillige organisasjoner må møte sammen. Derfor vil vi foreslå 

følgende punkter: 

 Muligheten til å ta kurs på universitetet, uten forkunnskaper 

 Et system hvor det er sammenheng mellom kompetanse og bosetting 

 Muligheten til å bevise kunnskapen sin for dokumentløse flyktninger 

 Flyktningfaddere 

 Forbilder fra flyktningmiljøet 

 

Vi vil avslutte med et sitat fra Johan Hustad under debatten. 

«Dere trenger ikke overbevise meg, dette her gjør vi.» 
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Noen refleksjoner 

I løpet av campen gjorde styringsgruppa seg noen refleksjoner rundt hva NTNUVi betyr og hvorfor 

det handler om mer enn bare fusjonen på NTNU. NTNUVi er i seg selv kulturbyggende for både 

deltakere, prosjektledere og eksterne gjester. Effekten av en ukes intensivt arbeid viser seg å være 

at man bygger en gruppe av mennesker med felles identitet og en iver for å gjøre en forskjell. 

Denne måten å arbeide på, med intensiv jobbing i grupper bestående av personer med forskjellige 

perspektiver og kompetanse, traff veldig godt og førte til mange gode ideer og initiativ. Gruppene 

har vist imponerende kreativitet og evne til å komme med konkrete og smarte løsninger på 

komplekse problemer. Vi blir ofte spurt om hvorvidt vi blir hørt av de som bestemmer, og det er 

vi overbevist om at vi gjør. Hva disse ideene og visjonen blir til, er vanskelig å si, men vi er 

overbevist om at det blir brukt til noe. Sentrale personer, utvalg og arbeidsgrupper ved alle 

fusjonsinsttusjonene har allerede bestilt rapporter og presentasjoner fra årets camp. 

Underveis i hele prosessen og under selve campen har vi opplevd positive holdninger og godvilje 

fra alle vi har snakket med. Det mener vi tyder på at mange er innstilt på samarbeide for en god 

fusjon og et forsterket NTNU, og at studentenes meninger, ideer og innspill er viktige. Vi ser også 

at campen kan ha positive ringvirkninger av inspirerte og motiverte deltakere og andre som har 

vært involvert eller kontaktet. De innlederne og foredragsholderne som deltok inspirerte 

deltakerne, men campen inspirerte også dem. 

Videre arbeid 

Nå som campen er over og prosjektrapportene er skrevet, skal styringsgruppa jobbe videre med å 

spre budskapet. Deltakerne har blitt oppfordret til å arbeide videre med ideene sine og fortsette det 

gode samarbeidet. 
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Takk til våre samarbeidspartnere 

Sponsorer  

 

 

 

 

 

 

 

Foredragsholdere, innledere og talere 

Steder vi har hatt arrangement 

Scandic Lerkendal 

BrukBar/Blæst 

Skiboli 

WorkWork 

Tusen takk for innsatsen! 

 



NTNUVi – Våre ideer 2016 





Ideene oppsummert:

- Strategisk bosetting av internasjonale studenter

- MyBuddy-appen

- Digitale verktøy og opplæring med mål om bedre dialog i 

undervisningssituasjoner

- Gang- og løpesti for å skape aktivitet døgnet rundt og et 

levende bycampus

- Mer tilgjengelige studentlabs (maker rooms) for å studentaktiv 

forskning innenfor alle fagfelt

- Felles plattform og møteplasser for å knytte forskere og 

studenter tettere sammen

- Flyktningefadder for flyktninger med akademisk bakgrunn 

- «Skygging» for å gi erfaringer med norsk akademisk tradisjon 

og kultur



NTNUVi takker for all hjelp og støtte! 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Sak 5: 
 

Rektor orienterer 
 
 
 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Sak 6: 
 

Evaluering av møtet 
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